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Krizový štáb v krizi - Nechtějı ́být jen do pocťu

vloženo: 8.4.2020, 09.42

Cásti opozice se nelıb́ı ́jejı ́role v Ustrědnıḿ krizovém štábu. Stěžuje si na malé vytıž́enı.́

Členy U strědnıh́o krizového štábu (UKS) jsou teprve něco málo prěs týden. Jenže své působenı ́ve štábu
vedeném ministrem vnitra za CSSD Janem Hamáčkem si pětice osobnostı ́ nominovaných opozičnıḿi
stranami prědstavovala trochu jinak. Některı̌ ́ z nich mluvı ́o „smıš́ených dojmech“, dalšı ́ se prı̌ḿo cıt́ı ́
„nevyužiti“. A zástupce KSCM – poslanec Zdeněk Ondráček – dokonce zvažuje, zda „má vůbec smysl
pokracǒvat“.

S prǐzvánıḿ zástupců opozice prǐšel v Poslanecké sněmovně premiér Andrej Babiš. Nejprve nabıźel mıśta trǐ,
nakonec se dostalo na pět vyslanců opozicňıćh stran.

Lidovce zastupuje poslanec a lékar ̌Vıt́ Kaňkovský, TOP 09 nominovala prezidenta Ceské stomatologické
komory Romana Smuclera, ODS vyslala senátora a bývalého policejnıh́o prezidenta Martina Cervıćǩa,
komunisté vybrali poslance Zdeňka Ondrácǩa a za Piráty spolecňě s hnutıḿ STAN v krizovém štábu zasedá
ekonom Filip Matějka.

Během prvnıh́o týdne byla tato pětice nicméně prǐzvána k jednomu videokonferencňıḿu hovoru, který se
konal minulou strědu. Dalšı ́jednánı ́je cěká dnes. Spicǩy U strědnıh́o krizového štábu jsou prǐtom v kontaktu
denně, navıć v jeho rámci fungujı ́cťyrǐ pracovnı ́skupiny. Do nich však zástupci opozice prı̌śtup nemajı.́

„Zvážıḿ, jestli to má smysl“

„Prǐznám se, že prvnı ́ dojmy jsou smıš́ené. Plénum U KS  je trǐcetičlenné těleso a videokonferenčnı ́
komunikace je poměrně nárocňá, ale jsem zvyklý se prǐzpůsobit. Svoji roli vidıḿ ve zdravotně-sociálnı ́
problematice a v krizovém rı̌źenı,́ těmto oblastem se věnuji ve Sněmovně a mohu uplatnit i své profesnı ́
zkušenosti,“ rı̌ḱá lidovecký primár ̌havlıćǩobrodské nemocnice Vıt́ Kaňkovský.

Necıt́ı ́se tedy v krizovém štábu zatıḿ jen „do pocťu“, aby vláda vypadala dobrě, že dala opozici šanci se
zapojit? „Musıḿ rı̌ći, že tento názor někde v podvědomı ́mám. V tuto chvıĺi se snažıḿ tento pocit vytěsnit,
budu nadále aktivnı,́ chystám dalšı ́podněty a snažıḿ se komunikovat i se cľeny pracovnıćh skupin. Pokud
bych navzdory tomu zjistil, že moje úcǎst v UKS nemá výsledky, pak bych prěnechal mıśto někomu jinému,“
poznamenal Kaňkovský.

Poměrně kritický je zatıḿ ke své roli ve štábu i vyslanec TOP09 Roman Smucler. „Ze zákona je to jaký- si
koordinacňı ́orgán státnıćh úrěd- nıḱů. Takže lidi, kterı̌ ́nejsou státnı ́úrědnıći, jsou tam trochu jako cizorodý
element. Máme slyšenı ́jeden den v týdnu a mezitıḿ štáb pracu- je,“ lıćı̌.́ „Trěba bych rád pomohl ve dvou
pracovnıćh komisıćh. Ve zdravotnické a druhé, která se týká mediálnıćh věcı.́ Ale bylo mi rěcěno, že to nenı ́
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potrěba, že to udělajı ́profesionálnı ́tiskovı ́mluvcı̌.́ Nechci být ošklivý, ale možná lidi, které mám kolem sebe
z televizı,́ majı ́jiné zkušenosti i možnosti,“ dodal bývalý moderátor TV Nova.

Patrně nejradikálnějšı ́pohled na věc prǐdal komunistický poslanec Zdeněk Ondrácěk. „Jednou za týden
můžeme slyšet, co se tam děje. Po jedné návštěvě nechci hodnotit, ale vnıḿám to tak, že pocǩáme na
druhou schůzku a pak zvážıḿe, jestli má vůbec smysl dál pokracǒvat. Prědstavoval bych si od toho něco
vıć,“ konstatoval.

Opacňě věc vidı ́vyslanec Pirátů a STAN Filip Matějka, který je zároveň cľenem Hamácǩovy ekonomické
skupiny pod vedenıḿ Jana Svejnara. Polde něj bylo prvnı ́jednánı ́„konstruktivnı“́ a zatıḿ nemá „žádný důvod
si myslet“, že by jejich podněty nebraly špicǩy krizového štábu v potaz.

„Jsem host. Děkuji za to“

Bývalý policejnı ́prezident Martin Cervıćěk mluvı ́ještě jinak. „Svou roli vnıḿám jako roli hosta, děkuji za ni.
Plně si uvědomuji, že to nenı ́statutárnı ́cľenstvı ́v UKS. Beru to spıš́ jako projev dobré vůle od Jana Hamácǩa,
kdy máme možnost vnıḿat alespoň ty zásadnı ́věci, které se v Ustrědnıḿ krizovém štábu dějı,́ a něco k tomu
prı̌ṕadně rı̌ći,“ uvedl Cervıćěk. „Když nic jiného, alespoň vidıḿ, že UKS zacǎl fungovat. Je to operativa, jež
prǐpravuje podklady vládě, která pak rozhoduje. Z tohoto pohledu jsem neměl jiná ocěkávánı,́ necıt́ıḿ žádné
zklamánı,́ a dokonce jsem i upozorňoval, že to takto má fungovat,“ doplnil.

A co na výhrady některých zástupců opozice rı̌ḱá šéf krizového štábu Jan Hamácěk? „Zástupci opozice majı ́
na jednánı ́UKS prostor pro své návrhy nebo prǐpomıńky, jejich podněty bereme vážně a jsou zapracovány do
konkrétnıćh rěšenı.́ Jejich zapojenı ́do jednotlivých pracovnıćh skupin nebo užšıh́o vedenı ́UKS však nemá
smysl, protože to už je práce zástupců jednotlivých úrǎdů na podkladech pro plénum UKS, jehož cľeny
zástupci opozice jsou,“ konstatoval ministr vnitra. 


